

EEX's contract as EU common auction platform for emission allowances extended until end of 2026

Leipzig – 1 October 2024 – The European Energy Exchange (EEX) will host the Europe-wide primary market emissions auctions until 31 December 2026, following the extension of the original five-year contract.

The third common auction platform under this contract covers EU ETS allowances for the sectors electricity and heat generation, energy-intensive industry, aviation and maritime. An additional emission trading system (EU ETS2) for buildings, road transport and additional sectors shall start with auctions in 2027. The current contract has been extended in order to make the fourth common auction platform to coincide with the start of the auctioning of EU ETS2 allowances.

Peter Reitz, CEO of EEX, said: *“We believe that the EU ETS system is an important measure to facilitate the decarbonisation process in the EU. We are proud to be an enabler for these efforts, which have already achieved an approximate 47% decrease in ETS emissions, compared to 2005 levels.”*

The auctions continue to be held on behalf of 25 EU Member States, three EEA EFTA states as well as for the Innovation Fund, the Modernisation Fund, the Recovery and Resilience Facility and as of 2025 the Social Climate Fund.

EEX has been running and European Commodity Clearing (ECC) has cleared more than 2,800 EU ETS auctions since 2010.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

EEX bis Ende 2026 als gemeinsame EU- Auktionsplattform für Emissionszertifikate verlängert

Leipzig – 1. Oktober 2024 – Die European Energy Exchange (EEX) wird nach der Verlängerung des ursprünglichen Fünfjahresvertrags bis zum 31. Dezember 2026 die europaweiten Primärmarkt-Emissionsauktionen durchführen.

Die dritte gemeinsame Auktionsplattform im Rahmen dieses Vertrags umfasst EU-ETS-Zertifikate für die Sektoren Strom- und Wärmeerzeugung, energieintensive Industrie, Luftfahrt und Schifffahrt. Auktionen für ein zusätzliches Emissionshandelssystem (EU ETS2) für Gebäude, Straßenverkehr und weitere Sektoren sollen 2027 beginnen. Der aktuelle Vertrag wurde verlängert, um die vierte gemeinsame Auktionsplattform zeitgleich mit dem Beginn der Versteigerung von EU-ETS2-Zertifikaten starten zu können.

Peter Reitz, CEO der EEX, sagt: *„Wir glauben, dass das EU-ETS-System eine wichtige Maßnahme ist, um den Dekarbonisierungsprozess in der EU zu unterstützen. Wir sind stolz darauf, diese Maßnahmen, die bereits zu einer Reduzierung der ETS-Emissionen um etwa 47 % im Vergleich zu 2005 geführt haben, entscheidend begleitet zu haben.“*

Die Auktionen werden weiterhin im Auftrag von 25 EU-Mitgliedstaaten, drei EWR-EFTA-Staaten sowie für den Innovationsfonds, den Modernisierungsfonds, die Recovery and Resilience Facility und ab 2025 den Sozialklimafonds durchgeführt.

Die EEX hat seit 2010 mehr als 2.800 EU-ETS-Auktionen durchgeführt. Die Abwicklung erfolgt durch das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC).

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Die EEX ist Teil der EEX Group, einer Unternehmensgruppe, die auf internationale Commodity-Märkte spezialisiert ist. Sie bietet den Handel von Kontrakten auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch.

<https://www.eex.com/de/>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com